



# Vocations Canada

May/Mais 2023

Welcome to May! The NAVFD Conference has come and gone and we are happy to have seen you. Thank you to all guest speakers, sponsors and participants; your presence made this conference unique! In case you missed it, the National Association of Vocation and Formation Directors has officially changed its name to Vocations Canada. Stay tuned for more information!

In this month's newsletter, we will present a recap in photos of our recent Conference, our organization's name change, Southdown Institute acknowledgement, as well as Religious Brothers whose vocation we so appreciate. As well, there is information about the upcoming *Around the Well* Retreat.

## CONFERENCE RECAP

Our 2023 Conference may have been virtual but the connection among all participants was strong! We thank all our sponsors for contributing to this year's Conference. Our keynote and workshop speakers were inspiring and they fostered authentic conversations among our members. We are forever grateful for their commitment to our Conference.



Bienvenue au mois de mai! La conférence de la NAVFD a eu lieu et nous sommes heureux de vous avoir vus. Merci à tous les conférenciers, commanditaires et participants; votre présence a rendu cette conférence unique! Au cas où vous l'auriez manqué, l'Association nationale des responsables des vocations et de la formation a officiellement changé de nom pour devenir Vocations Canada. Restez à l'écoute pour plus d'informations!

Dans le bulletin de ce mois-ci, nous présenterons un récapitulatif en photos de notre récente conférence, changement de nom de notre organisation, reconnaissance de l'Institut Southdown, ainsi que les Frères religieux dont la vocation nous apprécions tellement. De plus, il y a des informations sur la prochaine *Around the Well* Retreat.

## RÉCAPITULATION DE LA CONFÉRENCE

Notre conférence de 2023 était peut-être virtuelle, mais les liens entre tous les participants étaient forts! Nous remercions tous nos commanditaires d'avoir contribué à la conférence de cette année. Nos conférenciers d'honneur et d'ateliers ont été une source d'inspiration et ont favorisé des conversations authentiques entre nos membres. Nous leur sommes éternellement reconnaissants de leur engagement envers notre conférence.

Contact Us  
Contactez-nous  
[navfdco@gmail.com](mailto:navfdco@gmail.com)

Visit Us  
Visitez-nous  
[www.vocations.ca](http://www.vocations.ca)  
[www.navfd.info/](http://www.navfd.info/)

Like Us  
Aimez notre page  
on Facebook...  
Vocations Canada

Follow Us  
Suivez-nous  
on Twitter...  
[@VocationsCanada](https://twitter.com/VocationsCanada)



Kevin and Mona-Lee Feehan



Phyllis Sinclair



Sr Sonal Castelino, xmcj



Br. Carlos Ona, OFM

We appreciate all those who attended our Conference and thank you for making it such a memorable event!

Looking forward to seeing you all again next time!

Nous apprécions la présence de tous ceux qui ont participé à notre conférence et nous vous remercions d'en avoir fait un événement si mémorable!

Nous nous réjouissons de vous revoir la prochaine fois!



## **NAVFD IS NOW VOCATIONS CANADA!**

### **NAVFD EST MAINTENANT VOCATIONS CANADA!**

At the recent Annual General Meeting, the members of the National Association of Vocation and Formation Directors (NAVFD) voted to rebrand the Association as Vocations Canada. This name better expresses that the organization has widened its tent to include all those who are called to cultivate a culture of vocation throughout Canada and around the world.

It is about recognizing that every individual has a call, not just those called to priesthood and consecrated life. As well, the name Vocations Canada is easy to remember and aligned with similar organizations in other countries, such as Vocations Ireland and Vocations Australia. In the spirit of inclusivity, the name is now the same in English and French, reflecting the growing bilingualism of the Association.

Lors de la récente assemblée générale annuelle, les membres de l'Association nationale des responsables des vocations et de la formation (NAVFD) ont voté en faveur d'un changement de nom de l'Association, qui s'appellera désormais Vocations Canada. Ce nom exprime mieux le fait que l'organisation a élargi sa tente pour inclure tous ceux qui sont appelés à cultiver une culture de la vocation au Canada et dans le monde entier. Il s'agit de reconnaître que chaque individu a un appel, et non seulement ceux qui sont appelés à la prêtrise et à la vie consacrée.

De plus, le nom Vocations Canada est facile à retenir et s'aligne sur des organisations similaires dans d'autres pays, comme «Vocations Ireland» et «Vocations Australia». Dans un esprit d'inclusion, le nom est maintenant le même en anglais et en français, reflétant ainsi le bilinguisme croissant de l'Association.

### **PARTNERSHIP ACKNOWLEDGEMENT: SOUTHDOWN INSTITUTE**

We are grateful to all our Conference sponsors/partners and we want to highlight the generous participation of the Southdown Institute. Since 1966, the Southdown Institute has provided psychological services ranging from comprehensive assessments through residential programming to post-residential continuing care.

The interdisciplinary team of psychologists, psychiatrists, addictions counsellors, spiritual directors, and related professionals have helped those who minister find healing and wholeness. Their staff also offers leadership consultation, outpatient counselling, and opportunities for educational programming.

You can learn more about the Southdown Institute at <https://southdown.on.ca/>



### **REMERCIEMENTS POUR LE PARTENARIAT : INSTITUT SOUTHDOWN**

Nous sommes reconnaissants à tous les sponsors/partenaires de la conférence et nous tenons à souligner la généreuse participation de l'Institut Southdown. Depuis 1966, l'Institut Southdown fournit des services psychologiques tels l'évaluation complète, les programmes résidentiels et les soins continus post-résidentiels.

L'équipe interdisciplinaire de psychologues, de psychiatres, de conseillers en toxicomanie, de directeurs spirituels et d'autres professionnels a aidé les personnes qui exercent un ministère à trouver la guérison et la plénitude. Le personnel propose également des consultations en matière de leadership, des consultations externes et des possibilités de programmes éducatifs.

Pour en savoir plus sur l'Institut Southdown, consultez le site <https://southdown.on.ca/>

## CELEBRATING RELIGIOUS BROTHERS CÉLÉBRER LES FRÈRES RELIGIEUX

*"I am pleased to welcome a group of consecrated brothers. For me, the occasions in which I can meet consecrated brothers are precious: it is a witness of the value of this presence in the Church, which deserves to be rediscovered. Therefore, I thank you and I encourage you, because you are a sign, small but important, I would say indispensable, in the mosaic of vocations in the Church." - Pope Francis*

May 1st was Religious Brothers Day, which was highlighted by a Prayer and Fellowship event for the Brothers. We are grateful to those Brothers who shared their wonderful insights in response to the question, "What does being a Religious Brother mean for you?" Enjoy the delightful and insightful excerpts from our fellow Brothers!



*"Being a Religious Brother to me is about gospel hospitality, creating welcoming spaces and breaking bread with stranger and neighbour, because we are all sisters and brothers in Christ."*

Brother Michael Perras, OFM

*"Being a Brother to me means that through my Storytelling Ministry and my weekly emails of Morning Smiles, I bring Joy and Laughter to well over 1000 people in 20 countries."*

Brother Ray Pierce, OFM

*"My vocation as a brother helps me as a spiritual director: I'm called to combine wisdom and attentive listening, with compassion and solidarity, as I feel any big brother would be called to do. I'm proud as a brother to carry these gifts in an age when Synodality (listening to each other) is so important for the Church."*

Brother Dan Leckman



*"Je suis heureux d'accueillir un groupe de frères consacrés. Pour moi, les occasions de rencontrer des frères consacrés sont précieuses: c'est un témoignage de la valeur de cette présence dans l'Église, qui mérite d'être redécouverte. C'est pourquoi je vous remercie et je vous encourage, parce que vous êtes un signe, petit mais important, je dirais même indispensable, dans la mosaïque des vocations dans l'Église." - Pape François*

Le 1er mai était la Journée des Frères Religieux, qui a été marquée par un événement de prière et de fraternité pour les Frères. Nous sommes reconnaissants aux Frères qui ont partagé leurs merveilleuses idées en réponse à la question: "Que signifie pour vous être Frère Religieux?"

*"Pour moi, être un Frère Religieux, c'est l'hospitalité évangélique, créer des espaces accueillants et rompre le pain avec l'étranger et le voisin, parce que nous sommes tous des sœurs et des frères dans le Christ." - Frère Michael Perras, OFM*

*"Aujourd'hui, être un frère signifie que, grâce à mon ministère de conteur, mes courriels hebdomadaires de Morning Smiles (Sourires Matinaux) apportent de la joie et du rire à plus de 1000 personnes dans 20 pays du monde entier. Frère Ray Pierce, OFM*



*Ma vocation de frère m'aide en tant que directeur spirituel : je suis appelé à combiner la sagesse et l'écoute attentive, avec la compassion et la solidarité, comme je pense que tout grand frère serait appelé à le faire. Je suis fier, en tant que frère, de porter ces dons à une époque où la synodalité (l'écoute mutuelle) est si importante pour l'Église.*

Frère Dan Leckman

# AROUND THE WELL RETREAT

## AUTOUR DE LA RETRAITE DE PUIITS

SR. MICHELLE GARLINSKI, SNJM

It is difficult to capture the significance, purpose, and value of Around The Well in a few words. After participating in the Vocations Canada conference (formerly NAVFD), in April, their theme, **Walking Together**, is the essence of *Around the Well*.

The idea for *Around the Well* was conceived in May 2016, in Berkeley, California, while I was in my canonical year as a novice. I had recently attended the NAFVD conference in Winnipeg and was left wondering, "Who are the Religious I am growing old with in Canada?" It was a sobering question which sparked the imagination. After prayer, conversation with my Novice Director, and some dreaming, the plan to invite other Religious who are 55ish and under to gather for retreat and community emerged. With thanks to Fr. Ron Rolheiser, OMI for his generous YES to facilitate our first retreat, *Around the Well* was born in July 2017 in Saskatoon, Saskatchewan. *Around the Well* also connects with a monthly zoom gathering, a mid-year retreat, and also through our blog ([www.aroundthewell.ca](http://www.aroundthewell.ca)).

July 2023 marks the seventh *Around The Well* summer retreat.

During these past years we have formed a "community of communities" among 27 Religious Communities with connections to Canada. Over 60 participants throughout our history have walked together in prayer, conversation, and community. Walking together as a "younger cohort" means we support one another across the miles in joyful times of profession of vows and celebration of jubilees; in the struggles with living communities and less local support; and through personal challenges in

Il est difficile de saisir en quelques mots la signification, l'objectif et la valeur d'*Autour du puits*. Après avoir participé à la conférence de Vocations Canada (anciennement NAVFD), en avril, leur thème, **Marcher ensemble**, est l'essence même d'*Autour du puits*.

L'idée d'*Autour du puits* a été conçue en mai 2016, à Berkeley, en Californie, alors que j'étais dans mon année canonique en tant que novice. J'avais récemment assisté à la conférence de la NAFVD à Winnipeg et je me suis demandée : " Qui sont les religieuses et religieux avec lesquels je vieillis au Canada ? " C'était une question qui

donnait à réfléchir et qui éveillait l'imagination. Après avoir prié, discuté avec ma directrice des novices et rêvé un peu, le projet d'inviter d'autres religieux et religieuses de 55 ans et moins à se réunir pour une retraite et une communauté a vu le jour. Grâce au Père Ron Rolheiser, OMI, qui a généreusement **accepté** de faciliter notre première retraite, *Autour du puits* a vu le jour en juillet 2017 à Saskatoon, en Saskatchewan. *Autour du puits* se connecte également avec un rassemblement mensuel Zoom, une retraite semestrielle, et aussi par le biais de notre blog ([www.aroundthewell.ca](http://www.aroundthewell.ca)).

Le mois de juillet 2023 marque la septième retraite d'été d'*Autour du puits*. Au cours de ces dernières années, nous avons formé une "communauté de communautés" parmi 27 communautés

religieuses ayant des liens avec le Canada. Plus de 60 participants, tout au long de notre histoire, ont marché ensemble dans la prière, la conversation et la communauté. Marcher ensemble en tant que "jeune cohorte" signifie que nous nous soutenons les uns les autres malgré la distance dans les moments de joie de la profession des vœux et de la célébration des jubilé; dans les luttes à l'intérieur de communautés vivantes et avec moins de soutien local; et à travers les défis personnels dans le ministère, le leadership, et les inconnues futures. En marchant ensemble, nous accueillons de nombreuses cultures, étapes de formation et



ministry, leadership, and future unknowns. As we walk together, we welcome many cultures, stages in formation, and possibilities to live our call in a global reality. We walk together honoring the unique story that shapes ministry in Canada.

Religious life will look different in the future. We desire to continue to live our call in the most authentic way, with one another, our ministry partners, and all of creation. Our Religious vocation is a gift, and we invite other Religious who are 55ish and under to walk together with us. Come join us as we draw water from the One who meets us *Around the Well*. Is there someone you would like to invite to Mississauga this summer?

(see flyer on last page)

possibilités de vivre notre appel dans une réalité mondiale. Nous marchons ensemble en honorant l'histoire unique qui façonne le ministère au Canada.

La vie religieuse sera différente à l'avenir. Nous désirons continuer à vivre notre appel de la manière la plus authentique, les uns avec les autres, avec nos partenaires dans les ministères et avec toute la création. Notre vocation religieuse est un don, et nous invitons d'autres religieuses et religieux de 55 ans et moins à marcher avec nous. Venez vous joindre à nous pour puiser de l'eau auprès de Celui qui nous rencontre *Autour du puits*. Y a-t-il quelqu'un que vous aimeriez inviter à Mississauga cet été ?

«Voir publicité sur la dernière page»

## WALKING TOGETHER: YOUNG ADULTS AND RELIGIOUS

What concrete things can Young Adults and Religious do together to enlesh the hopes sparked during the Synod and the recent Vocations Canada conference?

What could this walking together look like?

Join Sr. Sue Kidd, CND as she facilitates a conversation with Jason Cegayle, Ava MacLean, and Kevin Devotta along with a few Religious.

June 13 - 6:00 to 7:30 pm Eastern.

To register click: [CommCoor@vocations.ca](mailto:CommCoor@vocations.ca).

We hope to see you there for this dynamic conversation.

This seminar will be in English and French.

## MARCHER ENSEMBLE : JEUNES ADULTES ET RELIGIEUX

Quelles actions concrètes les jeunes adultes et les religieux peuvent-ils entreprendre ensemble pour concrétiser les espoirs suscités par le Synode et la récente conférence de Vocations Canada ? À quoi pourrait ressembler cette marche ensemble ?

Rejoignez Sr. Sue Kidd, CND, qui animera une conversation avec les jeunes adultes Jason Cegayle, Ava MacLean, Kevin Devotta et quelques religieux.

13 juin de 18 h à 19 h 30 (heure de l'Est).

Pour s'inscrire, cliquer : [CommCoor@vocations.ca](mailto:CommCoor@vocations.ca).

Nous espérons vous voir pour cette conversation dynamique.

Ce séminaire se déroulera en anglais et en français.



# Around the Well Summer Retreat 2023

for religious 55ish and younger serving in or connected to Canada

July 30 – August 05, 2023

## Living our inside out

through prayer, community,  
vows, and ministry

Our formation never ends. We continue to grow into who we are as individuals and as members of our community. Our realities in religious life are changing and we are called to broaden our worldview and the ways we live. Come join other younger religious as we share a week of prayer and community.

Queen of Apostles Retreat Centre  
Mississauga, ON  
[www.qoa.ca](http://www.qoa.ca)

Retreat Director:  
Brother Don Bisson, FMS  
[www.donbisson.com](http://www.donbisson.com)

### Cost

Retreat Fee .....	\$125.00
Accommodations/meals.....	\$780.00

Registration Deadline  
June 01, 2023

Register at:  
[AroundTheWellRetreat@gmail.com](mailto:AroundTheWellRetreat@gmail.com)

